
Bestyrelsesmøde i Pædagogisk sektor, 
d. 13. september 2023 kl. 8.30 – 15.30 

Mødesalen, Granhøjvej 18, 8600 Silkeborg 
 

Referat 
Emne: Uddybning af punkt Referat 

 
Formalia 

a. Velkomst  
b. Tilstede og afbud  
c. Ordstyrer:  
d. Referent:  
e. Godkendelse af dagsorden  
f. Den gode historie/dagens smil 

a.   
b. Tilstede: Jette, Lene, Heidi, Henrik, Karen, Susanne, Mette, 

Jeanette  
Afbud: Vita 

c. Lene 
d. Jeanette   
e. Dagsorden godkendt 
f. Vi minder hinanden om at huske at grine selvom vi har travlt og 

livet ikke altid viser sig fra sin bedste side 
 

 
Strategisk overblik 

Vi har på sidste møde aftalt at udbygge vores årshjul, så 
vi får et bedre overblik over, hvor vi får mest ud af at 
ligge vores bestyrelsesmøder. 
Hvornår er der budgetforhandlinger, OK-forhandling, 
lønforhandling, vigtige byrådsmøder ol.  
Sætte dato for generalforsamling. 
Metode: Brainstorm og tidsfastsættelse på begivenheder 
der er relevante for bestyrelsen/sektoren at forholde sig 
til i løbet af 2024. 
Bilag 1. Årshjul 2023 (senest rev.)  
Bilag 2. Skabelon til årshjul lige år 

Det er en god ide at skrive i årshjulet så vi husker hvornår de 
forskellige indsatser skal ligge og opmærksomhed omkring det.  Vi er 
selv ansvarlige for i kommunerne at få procesplan med fra HMU så vi 
kan få lagt det i årshjulet.  
Susanne skriver brainstorm i skabelonen.  
Forslag om vi skal have en huskeseddel ved siden af årshjulet, så 
årshjulet ikke bliver for rodet. 
 
 

 
Arrangementer  

Overblik over kommende arrangementer og tovholdere.   
 
Skal vi fortsætte uden at have et arrangementsoverblik 
som vi sender ud til medlemmerne?   

a. Low arousal d. 21.9.23. Arrangementet er fuld booket 
b. Generationsledelse/arbejdsfællesskaber – Lene Tovholder 
c. Relationsformidlerne.dk – Jette Tovholder, muligt 

forårsarrangement i 24 
d. Hjemløsetur – Henrik Tovholder – arrangement efterår 24 
e. Ladywalk – 27.5.24 – Jeanette Tovholder 
f. Andet: 

Arrangementet med husassistenter som var inviteret ind i FOA var 
en succes.  
Mia Nyborg Jørgensen fra Komponent, emne omkring fastholdelse 
af de unge. 
 
Vær opmærksom på at henvise til LO pluskortet og de 



arrangementer der er rabat på der, når vi bliver spurgt om 
rabatter. 
 
Tovholder har ansvar for at få arrangementer i årsplan og få lavet 
aftaler og sendt invitation og arrangementer til FOA så det kan 
blive sendt ud. FOA har en køreplan som vi kan arbejde efter. 
Mette sender den med referatet ud. 
 

 
Organisering og OK24 

Hvad er status? 
Hvordan kan sektoren arbejde med det? 

I pædagogisk sektor i vores afdeling er udviklingen positiv. Vi har 
større tilgang af medlemmer end afgang. 
Sektoren foretager et serviceopkald til de medlemmer som melder sig 
ud for at følge op på hvorfor, hvis de ikke giver en begrundelse for 
afmelding. 
Vi gør hvad vi kan for at få nye valgte TR der hvor der mangler for at 
understøtte arbejdet om organisering. 
Vi følger strømmen i afdelingen og i forhold til OK24 og understøtter 
det der sker på medlemsmøder. 
 

Kl. 11.15-12.15 
Politik: 

Hvad rør sig lokalpolitisk på pædagogisk sektors områder 
– herunder budgetsituationen? 
Lene ansvarlig for punktet fra Skanderborg kommune. 
Karen er ansvarlig for punktet fra Silkeborg kommune. 
Øvrige bestyrelsesmedlemmer supplerer. 

a. Karen – Silkeborg kommune: Hele budgetsituationen og de 
reduktionskrav og beslutninger at der skal findes 78 millioner i 
hele kommunen. -det har været høringsfase og de forskellige MED 
udvalg har sendt svar ind. Dagplejen bliver pt ikke rørt som det ser 
ud lige nu. Fagudvalg har ikke fundet pengene så nu venter de og 
ser hvad der sker til 2.behandling.  
Derudover er projekt Søhøjlandet forlænget indtil 1.4.24. I 
projektforklædet havde man i et punkt sagt at det skulle give 
bedre trivsel. -dette er ikke tilfældet for Dagplejen i området. De 
andre to punkter er forældretilfredshed og budget.  

b. Lene – Skanderborg kommune: Der er gang i den politisk og 
internt i organisationen. Charlotte styver, chef for dagtilbud i Børn 
har fået nyt job og Unge og stillingen er nu ledig. Søren Buch, chef 
for Børn og unge har forladt hans stilling så den står også ledig. 
Det betyder Kommunaldirektør for Børn og Unge, Frederik 
Gammelgård har taget over på opgaver indtil videre.  
Minimumsnormeringerne har givet logistikproblemer i forhold til 
plads med den model vi har nu, pga børnene fremover skal være 
3,1 år før de skal i børnehave mod de nuværende 2,9 år.  Der er 
sendt en fin orientering ud til forældrene om hvordan det 
kommer til at betyde for dem.  

c. Hvad kan vi i pædagogisk sektor gøre ift. budgetsituationen? 
 



 

 
Politisk samarbejde 

✓ Invitation af politiker til bestyrelsesmøde 
✓ Er der pt. specifikke behov for at vi oplyser politikere 

om FOA’s holdning til aktuelle temaer, der påvirker 
pædagogisk sektors medlemmers arbejdsvilkår? 
Hvordan? 

 

Vi vil invitere til et forårsbestyrelsesmøde, vi planlægger på de næste 
møder hvem der kan være relevant. 
 

 
Vidensdeling: 
Konferencer og 
uddannelser 

✓ Dagplejens Landskonference. 
✓ Faggruppe Landsmøde. 
✓ Møde i Kbh. om Fremtidens Dagpleje. 
 

Hvilke temaer, var i fokus på konferencen? 
Der var gode oplæg på konferencen og i Silkeborg har det været noget 
at arbejde videre med i lokalMED. Dagplejerne får et oplæg med Rune 
Strøm fra konferencen for at fejre nedgang i sygefraværet. 
Den viden og inspiration, giver en opmærksomhed som vi har fået 
med fra konferencen, kan bruges i det daglige arbejde fx oplægget om 
Tilsyn. Det er af stor værdi til det fremtidige arbejde. 
Rikke Ydes `udviklende øjeblikke` har udviklet en podcast som taler 
lige ind i det vi hørte i hendes oplæg fra konferencen. 
Susanne Harder, havde gode pointer omkring behovet for 
kompetenceudvikling specielt for dagplejerne som ikke har ens 
uddannelse. Hun havde gode videoer som dagplejen kan bruge. 

 
Faggruppelandsmøde:  
Det specialiserede døgnområde, havde fokus på at komme op i 
arbejdstid og hvordan kan man vidensdele. Arbejdsskadesikringsregler 
var et tema. Og der var et ønske om mere uddannelse. 
Pædagogmedhjælpere og Pædagogiske Assistenter, havde OK24 som 
Tema begge dage. 
Dagplejen, struktur, OK24 og fremtidens dagpleje. Oplæg med Birgit 
Stechman om bogen `pædagogik i dagplejen´.  
 
Møde i Kbh. om Fremtidens dagpleje:  
Toppen af KL og toppen af FOA, Kommunale delegerede og faglige 
udvalg deltog. Deltager blev op i grupper for at få sat forskellige 
perspektiver på. Der blev talt meget om ændring af seniorordning og 
hvad der ellers kan komme med i forhandlingerne til OK24. 
 
Hvilke temaer skal vi arbejde med i sektorbestyrelsen? 
Vi oplever sjældent, at der er noget fra Faggruppelandsmødet vi skal 
arbejde videre med i bestyrelsen, men vi er enige om, at det alligevel 
giver mening at orientere om hvad der har været fokus på. 
 



 
Facebook 

Hvordan går det med at holde gang i siden? 
Vi har tidligere talt om at bruge siden til: 
Oplysning om temaer på bestyrelsesmøder. 
Lægge film op om Den Danske Model. 

Det er nu et år siden, at vi åbnede facebookgruppen og den vokser 
langsomt. Vi skal blive ved med at huske hinanden på at lægge opslag 
op. 
Jette lægger modellen op. 
 

 
Orientering til bestyrelsen 

• Ekstraordinær kongres 

• Valg af tillidsrepræsentanter i sektoren 

• Sektorformandsmøde 

Ekstraordinær kongres: 
Hovedbestyrelsen har kigget på hvad der kan gøres for at forhindre at 
medlemstallene falder.   
Kongressen vedtog: 
Der skal etableres fællesskabsløsninger hvor det styrker resultater. 
Der etableres en lederforening i FOA. 
2024 skal være et fagligt udviklingsår. 
Der vælges ikke længere forbundssektor-næstformænd. 
Det blev endvidere vedtaget at Kongressen bemyndiger 
hovedbestyrelsen til i 1. kvt. af 2025 at udarbejde et forslag til tre nye 
sektorer til behandling på ekstraordinær kongres i 1. kvt. af 2025. 
 
Orientering om at der er 4 TR som stopper og der skal vælges nye.  
Mette skal deltage i sektorformandsmøde og ser frem til programmet 
og hvad hun kan tage med tilbage.  

 
LUU Pædagogisk 

✓ Punkter Jette og Mette skal have med til næste møde 
i uddannelsesudvalget for pædagogisk 
assistentuddannelse og efteruddannelse for vores 
faggrupper. 

✓ Nyt fra LUU. 
✓ Forslag til efteruddannelse til pædagogiske 

assistenter efterlyses? Men også øvrige 
målgrupper/områder/emner? 

Forslag om Neuropædagogik, Susan Hart, natur og udeliv. 
Bæredygtighed, madmod og madglæde.  

 

Aftaler og punkter til næste 
møde 

Opsamling på hvilke aftaler vi har lavet i dag. 
Hvem har hvilke opgaver frem mod næste møde? 
Er der brug for hjælp til det? 
Husk I altid må bede om at få et punkt sat på 

dagsordenen        . 

Aftaler: Mette laver et udkast til årshjul med datoer på 
bestyrelsesmøder i 2024. 
 
Punkter og hvem har oplægget til punktet? 

• Udkast til nyt årshjul. 

• Mødeplan for bestyrelsesmøder i 2024. 

Evaluering Proces og output evaluering af relevante temaer. 
1. Hvad har vi sat i værk og hvorfor? 
2. Hvordan har vi arbejdet med det? 
3. Hvad opnåede vi? 

Hvad kan vi gøre anderledes/bedre til næste gang? 

 

Eventuelt:  Der er ledige pladser i afdelingsbestyrelsen. Generalforsamlingen er 



26.10.  
Lene, Susanne og Jeanette melder afbud til næste møde den 30.10. så 
mødet flyttes til 6.11. Heidi kan ikke deltage så suppleant kaldes ind. 
 
Pensam valg til medlemsforum, Karen er på valg og genopstiller og 
opfordrer os til at bruge vores stemme. 
 

 
Med venlig hilsen 
Mette 


